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Tid och plats Kl. 09:00 torsdagen den 11 juni 2020, Övergransalen, Kommunhuset, Bålsta 

Beslutande  

Ledamöter Liselotte Grahn Elg (M), Ordförande 
Helene Zeland Bodin (C), 1:e vice ordförande 
Per-Arne Öhman (M), deltar på distans 
Agneta Hägglund (S), deltar på distans 
Helene Cranser (S), deltar på distans 
Fredrik Anderstedt (S), deltar på distans 
Sven-Olov Dväring (S), deltar på distans 
Owe Fröjd (Båp), deltar på distans 
Michael Rubbestad (SD), deltar på distans 
Thomas Moore (SD) 
Christian Nordberg (MP) 
Kjell Dufvenberg (L), deltar på distans 

Övriga närvarande  

Ersättare Gunilla Alm (L), tjänstgör för Christian Nordberg (MP), § 157, deltar på distans 
Lars-Göran Bromander (S), tjänstgör för Agneta Hägglund (S), § 157, deltar på 
distans 
Ann-Sofi Borg (SD), tjänstgör för Fred Rydberg (KD) § 157 
Peter Kilger (M), tjänstgör för Fred Rydberg (KD) §§ 151-156 

  
Tjänstemän Tobias Arvidsson, kommundirektör, §§ 151-156 

Caroline Löf, kanslichef, §§ 151-156 
Sara Widströmer, kommunsekreterare, deltar via länk 
 

Justering  
Justerare Thomas Moore (SD), Helene Zeland Bodin (C) 

Tid och plats Torsdagen den 11 juni 2020, kommunhuset, Bålsta 

Justerade paragrafer §§ 151-157 
  
Underskrifter  

Sekreterare 
 

  

Sara Widströmer  

Ordförande 
 

  

Liselotte Grahn Elg  



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(16) 
 Sammanträdesdatum  
 2020-06-11  

Kommunstyrelsen    
 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

 

Justerare 
 

 

Helene Zeland Bodin 

 
 

 

Thomas Moore 
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Anslag/Bevis Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2020-06-11 

Datum för 
anslags uppsättande 2020-06-12 

Datum för 
anslags nedtagande 2020-07-04 

Förvaringsplats 
för protokollet Kommunhuset, Håbo kommun 
  

Underskrift   

 Sara Widströmer  
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§ 151 Dnr 2019/00455  

Mötets öppnande  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen utser Thomas Moore (SD) och Helene Zeland Bodin 
(C) till justerare av dagens protokoll.  

2. Dagordningen fastställs med nedanstående tillägg/ändringar.  

Sammanfattning  
Kommunstyrelsen låter kontrollera närvaro och utser två justerare att jämte 
ordförande justera protokollet. Dagordningen fastställs med följande 
tillägg/ändringar: 

Tillägg  
- Igångsättningsbeslut, Bålsta C 
- Leader, inför kommande programperiod 
- Baracker vid futurum 
- Bovieran 
- Uppdrag avseende utvärdering krisledning 
 
Ändring 
- Punkt 3 på dagordningen, Granskningsrapport Håbo Marknads AB, 
behandlas sist på sammanträdet.  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Liselotte Grahn Elg (M) anmäler ärendena "Igångsättningsbeslut Bålsta C" 
och "Leader, inför kommande programperiod". 

Fredrik Anderstedt (S) föreslår att granskningsrapporten behandlas som 
sista ärende 

Lars-Göran Bromander (S) två frågor; "Baracker vid Futurum" och 
"Bovieran" 

Liselotte Grahn Elg (M) anmäler ärende om uppdrag avseende utvärdering 
av krisledning.  

______________ 
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§ 152 Dnr 2013/00038  

Detaljplan 426, del av Bista 4:5, Entré Lillsjön 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att revidera planförslaget 
detaljplan för del av Bista 4:5, Entré Lillsjön, enligt beskrivning, samt 
därefter ställa ut förslaget för granskning enligt 5 kap. 18§ Plan- och 
bygglagen (2010:900).     

Sammanfattning  
Planuppdraget är att upprätta en detaljplan i södra draget mellan södra 
Bålstaleden och Lillsjön. Detaljplanen ska möjliggöra för en utveckling av 
verksamheter i området Draget med inriktning på handel, småindustri och 
kontor. Planområdet omfattar en yta på cirka 30 000 kvm och ansluter från 
vägen Lillsjöslingan. Detaljplanen var ute på samråd mellan den 24 april 
och 29 maj 2018. Efter samrådet har ett flertal utredningar gjorts över 
planområdet. Förvaltningen har även prövat området för användningen 
drivmedelsförsäljning för att möta behovet som finns i området. 
Planhandlingarna behöver i dagsläget kompletteras med några ytterligare 
utredningar innan detaljplanen skickas ut på granskning.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Plankarta, 2020-06-09 
Planbeskrivning, 2020-06-09    

Förslag till beslut på sammanträdet 
Michael Rubbestad (SD) yrkar avslag till förvaltningens förslag.  

Owe Fröjd (Båp) yrkar bifall till förvaltningens förslag.  

Liselotte Grahn Elg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag.  

Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Helene Zeland Bodin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag.  

Agneta Hägglund (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag.  

Thomas Moore (SD) yrkar avslag till förvaltningens förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande Liselotte Grahn Elg (M) frågar om kommunstyrelsen bifaller 
eller avslår förvaltningens förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget.  
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Reservation 
Michael Rubbestad (SD) och Thomas Moore (SD) reserverar sig mot 
beslutet.  

______________ 

Beslutet skickas till: 
Plan- och exploateringsavdelningen 
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§ 153 Dnr 2020/00206  

Igångsättningsbeslut Bålsta C 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningen positivt 
igångsättningsbeslut för föreslagna investeringar gällande Bålsta C.  

2. Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag till 
rutin för igångsättningsbeslut framöver. Denna ska redovisas vintern 
2020/2021.  

Sammanfattning  
Utifrån Kommunfullmäktiges beslut daterat 20190401, dnr 2018/00138, är 
nu Bålsta C projektet i fas för att starta upphandling och sedermera 
byggnation. 

För att skapa ett sammanhängande projekt där upplevelsen är att projektet 
som helhet blir färdigt har delprojekt plockats ut och byggts ihop till ett nytt 
samlingsprojekt.  

Avgränsning som ett kommunalt investeringsprojekt.  

Dvs Kommunen bygger, äger och driver. 

Följande delprojekt ingår i detta igångsättningsbeslut: 

• Resecentrum – utgörs av själva byggnaden inkl. markarbeten 1,5 meter 
utanför fasad. 

• Bålsta Torg, inkl. VA – utgörs av själva torgytan ända ut till 
fastighetsskiljande gränser.  Bålsta Torg går ner över Stockholmsvägen. 
Gränsdragningen för VA-ledningen går i avsticket från VA-ledning 
Stockholmsvägen. 

• Busstorg 

• Tunnel under Stockholmsvägen 

• VA/Gata projektering  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse      
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Liselotte Grahn Elg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag samt att 
förvaltningen får i uppdrag att ta fram ett förslag till rutin för 
igångsättningsbeslut framöver. Denna ska redovisas vintern 2020/2021.  

Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till förvaltningens förslag.  

Owe Fröjd (Båp) yrkar bifall till Liselotte Grahn Elgs (M) tilläggsyrkande. 

Helene Zeland Bodin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag samt till 
Liselotte Grahn Elgs (M) tilläggsyrkande. 

Owe Fröjd (Båp) yrkar att det som styrgruppen beslutade, att taxislingan 
inte skall genomföras utan utgå ur detta förslag. Taxislingan projekteras i 
särskild ordning enligt önskemål på senaste styrgruppsmötet. 

Agneta Hägglund (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag med Owe Fröjds 
(Båp) ändring och Liselotte Grahn Elgs (M) tilläggsyrkande.  

Per-Arne Öhman (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag med Owe 
Fröjds (Båp) ändring  och Liselotte Grahn Elgs (M) tilläggsyrkande.  

Kjell Dufvenberg (L) yrkar bifall till förvaltningens förslag med Owe Fröjds 
(Båp) ändring och Liselotte Grahn Elgs (M) tilläggsyrkande.  

Michael Rubbestad (SD) yrkar bifall till förvaltningens förslag med Owe 
Fröjds (Båp) ändring och Liselotte Grahn Elgs (M) tilläggsyrkande.  

Beslutsgång 
Ordförande Liselotte Grahn Elg (M) frågar om kommunstyrelsen bifaller 
förvaltningens förslag till beslut med, den av Owe Fröjd (Båp) föreslagna, 
ändringen så att "inklusive taxislinga" stryks och finner att så sker.  

Ordförande frågar avslutningsvis om kommunstyrelsen bifaller 
tilläggsyrkandet avseende uppdrag till förvaltningen och finner att så sker.  

______________ 

Beslutet skickas till: 
Kommundirektör 
Biträdande kommundirektör 
Uppdragslista (punkt 2) 
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§ 154 Dnr 2020/00210  

Leader, inför kommande programperiod 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen ställer sig positiv till att anmäla intresse för deltagande 
i Leader under kommande programperiod.  

Sammanfattning  
Från och med den 18 juni 2020 öppnar Jordbruksverket möjligheten att 
anmäla intresse för att bilda leaderområden inför kommande programperiod.  

Syftet med intresseanmälan är att Jordbruksverket ska kunna få en 
preliminär bild över arbetet med att ta fram kommande utvecklingsstrategier 
och nya leaderområden. Syftet är också att upprätta ett kontaktregister så att 
vi kan sprida information till er som arbetar med att ta fram lokala 
utvecklingsstrategier.  

Beslutsunderlag 
Skrivelse från Leader      

Förslag till beslut på sammanträdet 
Liselotte Grahn Elg (M) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig positiv till 
att anmäla intresse för deltagande i Leader under kommande programperiod.  

Christian Nordberg (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig positiv 
till att anmäla intresse för deltagande i Leader under kommande 
programperiod.  

Agneta Hägglund (S) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig positiv till att 
anmäla intresse för deltagande i Leader under kommande programperiod.  

Helene Zeland Bodin (S) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig positiv till 
att anmäla intresse för deltagande i Leader under kommande programperiod.  

Owe Fröjd (Båp) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig positiv till att 
anmäla intresse för deltagande i Leader under kommande programperiod.  

Michael Rubbestad (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig positiv att 
anmäla intresse för deltagande i Leader under kommande programperiod.  

Kjell Dufvenberg (L) yrkar att kommunstyrelsen ska ställa sig positiv till att 
anmäla intresse för deltagande i Leader under kommande programperiod.  
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Beslutsgång 
Ordförande Liselotte Grahn Elg (M) frågar om kommunstyrelsen beslutar 
att ställa sig positiv till att anmäla intresse för deltagande i Leader under 
kommande programperiod och finner att så sker.  

______________ 

Beslutet skickas till: 
Leader Mälardalen, mia@leadermalardalen.se 
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§ 155 Dnr 92622  

Frågor från Lars-Göran Bromander (S) 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar informationen.   

Sammanfattning  
Lars-Göran Bromander (S) ställer följande frågor vid sammanträdet: 

Futurum 

Lars-Göran Bromander (S) efterfrågar information om hur man löst frågan 
för de 90 elever som behöver evakueras från Futurum. Detta då uppgifter 
har framkommit på att baracker beställts genom ordförandebeslut från Barn- 
och utbildningsnämnden. Liselotte Grahn Elg (M) informerar om historiken 
kring detta ärende och bekräftar att beställning har gjorts inför 
höstterminnen. Vidare lämnas information om att förvaltningen arbetar med 
att göra om internhyressystemet inom kommunen.  

Bovieran 

Lars-Göran Bromander (S) ställer fråga om Bovieran, vilken flyttats en bit i 
förhållande till ursprungsförslaget i den detaljplan som senast behandlats i 
kommunstyrelsen. Information har uppkommit om att flytten av den 
planerade byggnaden medför behov av att bygga fyra pumpstationer istället 
för en, vilket kommer att innebära en kraftig fördyrning. Tobias Arvidsson, 
kommundirektör tar med sig frågan och återkommer till kommunstyrelsen 
under hösten.  

______________ 

Beslutet skickas till: 
Kommundirektör 
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§ 156 Dnr 2020/00211  

Uppdrag, utvärdering krisledning 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att genomföra en utvärdering 
av hur krisledningsarbetet har fungerat under coronakrisen. Uppdraget ska 
redovisas i anslutning till sommaren 2021.  

Sammanfattning  
Liselotte Grahn Elg (M) föreslår att förvaltningen ska få i uppdrag att göra 
en utvärdering av krisledningsarbetet under Corona-krisen, och redovisa 
denna att redovisa inom ett år.  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Liselotte Grahn Elg (M) yrkar att förvaltningen ska få i uppdrag att göra en 
utvärdering av krisledningsarbetet under Corona-krisen, och redovisa detta 
inom ett år, dvs i anslutning till sommaren 2021.   

Beslutsgång 
Ordförande Liselotte Grahn Elg (M) frågar om kommunstyrelsen beslutar 
om uppdrag i enlighet med eget yrkande och finner att så sker.  

______________ 

Beslutet skickas till: 
Kommundirektör 
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§ 157 Dnr 2020/00060  

Granskningsrapport HMAB 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen överlämnar inkommen granskningsrapport till 
kommunfullmäktige.  

Sammanfattning  
På kommunstyrelsen 2020-02-10 § 50 beslutades om att föreslå en särskild 
granskning av Håbo Marknads AB. Detta mot bakgrund av att information 
hade inkommit med uppgifter om HMAB:s ekonomi. Uppgifterna tydde på 
behov av en översyn av bolaget, avseende ekonomi, avtal och 
överenskommelser med mera. En extern granskning har nu genomförts och 
redovisas för beredning i kommunstyrelsen för att sedan vara en del av 
ärendet avseende årsredovisning på kommunfullmäktiges sammanträde den 
15 juni (ärende 3) i fråga om att bevilja ansvarsfrihet.    

Beslutsunderlag 
Granskningsrapport 
KS 2020-02-10 § 50   

Jäv 
Agneta Hägglund (S), Peter Kilger (M), Christian Nordberg (MP) anmäler 
jäv och deltar inte i ärendets behandling eller i beslutet.  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Liselotte Grahn Elg (M) yrkar att rapporten ska överlämnas till 
kommunfullmäktige.  

Owe Fröjd (Båp) yrkar avslag Liselotte Grahn Elgs (M) yrkande om att 
överlämna rapporten till kommunfullmäktige.  

Per-Arne Öhman (M) yrkar bifall till Liselotte Grahn Elgs (M) yrkande om 
att överlämna rapporten till kommunfullmäktige.  

Beslutsgång 
Ordförande Liselotte Grahn Elg (M) frågar om kommunstyrelsen avslår 
eller bifaller yrkandet om att överlämna rapporten till kommunfullmäktige 
och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet.  

Omröstning begärs.  
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Omröstningsresultat 
Följande omröstningsordning föreslås och godkänns: Ja-röst för bifall till att 
överlämna rapporten till kommunfullmäktige. Nej-röst för avslag till 
detsamma.  

Ja-röst lämnas av: Liselotte Grahn Elg (M), Per-Arne Öhman (M), Helene 
Zeland Bodin (C), Kjell Dufvenberg (L), Gunilla Alm (L), Ann-Sofi Borg 
(SD), Michael Rubbestad (SD), Thomas Moore (SD) 

Nej-röst lämnas av: Lars-Göran Bromander (S), Helene Cranser (S), Fredrik 
Anderstedt (S), Sven-Olov Dväring (S), Owe Fröjd (Båp).  

Med 8 ja-röster och 5 nej-röster beslutar kommunstyrelsen att överlämna 
rapporten till kommunfullmäktige.  

Protokollsanteckning 
Fredrik Anderstedt lämnar följande protokollsanteckning: 

KS anmodade i februari 2020 KF presidium att vitala revisorerna om 
behovet att granska HMAB.  

I stället så har det gjorts en mycket dyr revision från ett bolag kommunen 
saknar avtal med. Kostnaden för den revisionen har landat på 1,7 miljoner 
kr. Det är ytterst oklart vem det är som ska ta den kostnaden och vem som 
hade rätt att fatta beslutet för en så kostsam åtgärd. En revision från de 
externa revisorer kommunen har avtal med hade blivit mycket billigare. Vi 
saknar också en bra förklaring varför inte revisorerna med avtal kunnat ta 
det uppdraget.  

Det åligger inte heller KS att besluta om en revision ska till KF eller inte. 
Det är en uppgift för revisorerna. För att upprätthålla oberoendet så ska 
inte KS lägga sig i det.  

Dock så visar den gjorda revisionen på stora brister med styrningen och 
ledning, Något som S påtalat länge.  

Christian Nordberg (MP) lämnar följande protokollsanteckning:  

Deloitte har granskat Håbo Marknadsaktiebolag och har inkommit med en 
”Granskningsrapport daterad den 4 juni 2020” 

Deloitte har i sin granskning intervjuad följande personer, vilket framgår av 
1.3. Uppdragets utförande i granskningsrapporten. 

Som framgår av företeckning över de intervjuade av Deloitte så finns jag 
inte med bland de intervjuade. 
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Jag anser att mina iakttagelser och synpunkter som suppleant i HMAB:s 
styrelse som ofta har varit tjänstgörande när ordinarie ledamöter uteblivit 
och inte deltagit i styrelsesammanträden samt varit sekreterare och fört 
protokoll över många styrelsesammanträden är mycket relevanta för 
rapporten. 

Speciellt vid styrelsemötet den 30 augusti 2019, då jag blev tjänstgörande 
när både Tommy Rosenkvist och Kjell Dufvenberg var frånvarande.   

Jag anser att granskningsrapporten bör kompletteras av Deloitte med en 
intervju med mig för att ta del av mina synpunkter och erfarenheter av 
styrelsearbetet i HMAB och beakta de i granskningsrapporten så att 
rapporten blir komplett. 

Reservation:  
Lars-Göran Bromander (S), Helene Cranser (S), Fredrik Anderstedt (S), 
Sven-Olov Dväring (S) och Owe Fröjd (Båp) reserverar sig mot beslutet.  

______________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige  


	Tid och plats
	Beslutande
	Övriga närvarande
	Justering
	Underskrifter
	Anslag/Bevis
	Underskrift
	Mötets öppnande
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning
	Förslag till beslut på sammanträdet

	Detaljplan 426, del av Bista 4:5, Entré Lillsjön
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut på sammanträdet
	Beslutsgång
	Reservation
	Beslutet skickas till:


	Igångsättningsbeslut Bålsta C
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut på sammanträdet
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till:


	Leader, inför kommande programperiod
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Förslag till beslut på sammanträdet
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till:


	Frågor från Lars-Göran Bromander (S)
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning
	Beslutet skickas till:


	Uppdrag, utvärdering krisledning
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning
	Förslag till beslut på sammanträdet
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till:


	Granskningsrapport HMAB
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Jäv
	Förslag till beslut på sammanträdet
	Beslutsgång
	Omröstningsresultat
	Protokollsanteckning

	Deloitte har granskat Håbo Marknadsaktiebolag och har inkommit med en ”Granskningsrapport daterad den 4 juni 2020”
	Deloitte har i sin granskning intervjuad följande personer, vilket framgår av 1.3. Uppdragets utförande i granskningsrapporten.
	Som framgår av företeckning över de intervjuade av Deloitte så finns jag inte med bland de intervjuade.
	Jag anser att mina iakttagelser och synpunkter som suppleant i HMAB:s styrelse som ofta har varit tjänstgörande när ordinarie ledamöter uteblivit och inte deltagit i styrelsesammanträden samt varit sekreterare och fört protokoll över många styrelsesam...
	Speciellt vid styrelsemötet den 30 augusti 2019, då jag blev tjänstgörande när både Tommy Rosenkvist och Kjell Dufvenberg var frånvarande.
	Jag anser att granskningsrapporten bör kompletteras av Deloitte med en intervju med mig för att ta del av mina synpunkter och erfarenheter av styrelsearbetet i HMAB och beakta de i granskningsrapporten så att rapporten blir komplett.
	Reservation:
	Beslutet skickas till:



